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Protokół Nr VIII/34/2021 

z XXXIV sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 18 października 2021 r. 

 

Sala OSP w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 15 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni otrzymali 

proponowany porządek obrad, niemniej jednak chciałby do porządku obrad wprowadzić 

dodatkowy punkt tj. „Podjęcie uchwały w sprawie wystosowania apelu do Województwa 

Podkarpackiego w sprawie budowy przejść dla pieszych na drodze wojewódzkiej nr 877 relacji 

„Naklik – Leżajsk – Łańcut – Dylągówka – Szklary” w miejscowości Rakszawa”. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy ktoś chciałby wprowadzić inne zmiany, w związku 

z tym że nikt nie zaproponował innych zmian poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w sprawie wystosowania apelu do Województwa 

Podkarpackiego w sprawie budowy przejść dla pieszych na drodze wojewódzkiej nr 877 relacji 

„Naklik – Leżajsk – Łańcut – Dylągówka – Szklary” w miejscowości Rakszawa”. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż punkt ten będzie wprowadzony do porządku obrad 

pod numerem 15, w związku z czym zmieni się numeracja pozostałych punktów o jeden 

wzwyż. Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Zatwierdzony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołów z XXXII i XXXIII sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/4/18 Rady Gminy Rakszawa z dnia 

30 listopada 2018 r w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy i ich składów 

osobowych 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Rakszawa 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania                         

i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolu publicznym i w oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Rakszawa 
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11. Podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty  

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                          

i zagospodarowania odpadów   

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/152/20 Rady Gminy Rakszawa       

z dnia 15 lipca 2020 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości                             

i porządku na terenie Gminy Rakszawa   

14. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2021   

15. Podjęcie uchwały w sprawie wystosowania apelu do Województwa Podkarpackiego                 

w sprawie budowy przejść dla pieszych na drodze wojewódzkiej nr 877 relacji „Naklik 

– Leżajsk – Łańcut – Dylągówka – Szklary” w miejscowości Rakszawa  

16. Wnioski i zapytania radnych 

17. Sprawy różne 

18. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołów z XXXII i XXXIII sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi 

do protokołu z XXXII sesji Rady Gminy, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał 

pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 1  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu z XXXIII sesji Rady 

Gminy, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z XXXIII sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w minionym okresie uczestniczył w obchodach 

110 – lecia Straży Pożarnej w Rakszawie, brał udział w Narodowym Czytaniu, wraz z Panem 

Wójtem brał  udział w zebraniach wiejskich w sołectwach Wydrze, Węgliska i Rakszawa 

Dolna, ponadto przez cały czas jest w stałym kontakcie z Panem Wójtem oraz z dyrektorami 

szkół.  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
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Pan Wójt powiedział, iż ostatni okres to głównie nadzór nad inwestycjami i nad pozyskiwaniem 

środków zewnętrznych, także nadzór nad Spółką, odbyło się Walne Zgromadzenie 

Wspólników Spółki Energokom. Pan Wójt powiedział iż zajmuje się analizą pracy kolejnych 

jednostek, pojawiają się kwestie zmian organizacyjnych w poszczególnych jednostkach, w tej 

chwili trwają prace związane z reorganizacją oświaty, planowana jest również reorganizacja 

Urzędu Gminy, w związku z czym zaprasza wszystkich przewodniczących komisji do odbycia 

wspólnego spotkania, na temat funkcjonowania Urzędu Gminy i poszczególnych działów, tak 

aby mogli się zapoznać z pracą Urzędu, zostanę uwzględnione zgłoszone uwagi, gdyż Urząd 

musi pracować sprawnie, Wójt sprawuje nadzór nie tylko nad Urzędem, ale również nad 

jednostkami organizacyjnymi. Pan Wójt powiedział, iż spotyka się zarówno z mieszkańcami, 

jak i dyrektorami jednostek, radnymi, sołtysami, a także z radnymi powiatowymi. Pan Wójt 

podziękował radnemu powiatowemu Panu J. Panek za pomoc w doprowadzeniu do końca 

sprawy dotyczącej terenu obok Gminnego Ośrodka Kultury, są tam montowane słupy 

wygradzające, w związku z czym problem widoczności na tamtym skrzyżowaniu zostanie 

rozwiązany. W dniu dzisiejszym głosowana będzie uchwała związana z przebudową przejść 

dla pieszych, w tym tygodniu mają się rozpocząć prace związane z przebudową chodników                   

i odwodnienia w okolicy GOKiC. W dniu jutrzejszym nastąpi oddanie placu budowy, pod 

kontynuację budowy chodnika na Bieleckówce. Pan Wójt powiedział, iż problem z wodą jaki 

pojawił się w okresie letnim jest rozwiązywany, budowana jest stacja uzdatniania wody, co 

pomoże zapobiec problemom, jakie pojawiły się w lecie, z różnych formalnych względów do 

rozwiązania jest problem ścieków, gdyż Gmina Rakszawa nie ma własnej oczyszczalni i raczej 

się jej nie doczeka, w chwili obecnej nikt się nie zastanawia nad kwestią dotyczącą dostaw 

prądu, gdyż prąd w Gminie jest, niemniej jednak zdarza się, że on „miga”, a różne urządzenia 

domowe u mieszkańców się palą, jest to związane ze skokami napięcia, zapotrzebowanie na 

energię jest coraz większe, a nowe linie energetyczne na terenie Gminy się nie pojawiają, 

Gmina Rakszawa jest po środku między dwoma źródłami zasilania, a im bliżej takiego źródła, 

tym moc jest większa. Pan Wójt powiedział, iż w ostatnim czasie odbył spotkanie z PGE, dla 

poprawy sytuacji energetycznej będzie walczył o powstanie GPZ Rakszawa, wyraził nadzieję, 

że radni okażą wsparcie przy realizacji tego zamierzenia, w grę wchodzą „ogromne moce”, na 

które jest zapotrzebowanie, jeden z przedsiębiorców zwrócił uwagę Panu Wójtowi, że                             

w przypadku jeżeli nie będzie wystarczającej mocy będzie musiał zmienić lokalizację całej 

firmy, gdyż przy takich skokach napięcia ryzykuje sprzęt wartości kilku milionów złotych. Pan 

Wójt powiedział, iż konieczna jest budowa sieci średniego napięcia, dodał iż inwestycja jest 

ogromna i będzie szukał na terenie Gminy miejsca do jej wybudowania, koszt powstania takiej 

inwestycji to około 30.000.000,00 zł i są to koszty głównie firm energetycznych. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt piąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy. 

Pan Wójt powiedział, iż jak wynika z informacji przekazanych Mu przez pracowników 

wszystkie uchwały są w trakcie realizacji. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/4/18 Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 

listopada 2018 r w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy i ich składów osobowych. 

Pan Przewodniczący przypomniał, iż w składzie Rady Gminy jest nowy radny, który dołączył 
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w wyniku wyborów uzupełniających, w związku z czym zachodzi konieczność uzupełnienia 

składów osobowych komisji. Nowo wybrany radny będzie pracował w Komisji Rewizyjnej                     

i w Komisji Gospodarczej. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany Uchwały Nr II/4/18 Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 listopada 2018 r w sprawie 

powołania stałych Komisji Rady Gminy i ich składów osobowych. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIV/270/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 października 2021 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr 

II/4/18 Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 listopada 2018 r w sprawie powołania stałych Komisji 

Rady Gminy i ich składów osobowych, odczytał jej treść, po czym uznał punkt siódmy 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Rakszawa. Pan 

Przewodniczący otworzył dyskusję w temacie tej uchwały, przypomniał iż uchwała ta została 

szczegółowo omówiona na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Rakszawa  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Przewodniczący 

Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIV/271/21 Rady Gminy 

Rakszawa z dnia 18 października 2021 roku w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt ósmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż chodzi tu o udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu na 

przebudowę drogi powiatowej w Rakszawie Centrum, przebudowa dotyczy bardzo istotnej 

przebudowy czterech przejść dla pieszych, zmiana ma na celu poprawę bezpieczeństwa 

pieszych, szczególnie tych najmłodszych. Pan Wójt za poparcie tej inicjatywy jeszcze raz  

podziękował radnemu powiatowemu i sołtysowi Rakszawy Dolnej Panu J. Panek. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIV/272/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 października 2021 roku w sprawie udzielenia przez Gminę 

Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu, odczytał jej treść, po czym uznał 

punkt dziewiąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 

kończą 6 lat w przedszkolu publicznym i w oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Pan Wójt powiedział, iż podjęcie tej uchwały nie spowoduje zmiany kwoty, którą pokrywają 

rodzice, za przebywanie dzieci w oddziałach przedszkolnych, ta kwota utrzymywana jest nadal 

na poziomie 1,00 zł za godzinę wykraczającą poza godziny ustawowe, w uchwale są 

wprowadzane oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych, do tej pory było tylko 

przedszkole. Gmina ma szeroką ofertę wychowania przedszkolnego, Szkoła Podstawowa Nr 1 

oferuje przedszkole od 600 do 1700, jest tu 6 grup 123 dzieci, dzięki przeniesieniu szkoły 

podstawowej do ZSTG są tu możliwości rozbudowania oddziałów przedszkolnych, co 

sukcesywnie będzie realizowane, na zmianę organizacyjną szkoły wydatkowane są ogromne 

środki, głównie na dostosowanie całego budynku i terenu ZSTG, łącznie z przebudową sieci,   

a także z przebudową budynku przedszkola i dostosowania go pod żłobek, Szkoła Podstawowa 

Nr 2 oferuje przedszkole od 700 do 1500, tu jest 22 dzieci,  Szkoła Podstawowa Nr 3 oferuje 

przedszkole od 800 do 1330, w tym przypadku czas jest tak krótki tylko i wyłącznie ze względu 

na to, że nie było chętnych na dłuższy pobyt, uczęszcza tu 18 dzieci, Szkoła Podstawowa                         

w Węgliskach oferuje przedszkole od 630 do 1600, do tego oddziału uczęszcza 29 dzieci, Szkoła 

Podstawowa w Wydrzu oferuje przedszkole od 800 do 1600, tutaj jest 19 dzieci i są jeszcze wolne 

miejsca. Pan Wójt powiedział, iż Przedszkole przy Szkole Podstawowej Nr 1 oprócz 

atrakcyjnych godzin oferuje zajęcia z języka angielskiego już w najmłodszej grupie trzylatków, 

lekcje te są bezpłatne, ponadto częściowo płatne są dostępne zajęcia taneczne, zajęcia 

gimnastyki korekcyjnej, wprowadzane będą różnego rodzaju dodatkowe zajęcia, czy spotkania. 

W tej chwili trwają rozmowy na temat utworzenia niepublicznego ośrodka, jednostki 

oświatowej na terenie Gminy Rakszawa, jest to związane z promowaniem techniki wśród 

najmłodszych. Pan Wójt wyraził nadzieję, że jeżeli będzie taka zgoda Rady, to w dwóch salach, 

w budynku po byłym Gimnazjum powstanie niepubliczna jednostka oświatowa zajmująca się 

badaniami technicznymi i robotyką, zajęcia będą dostępne także dla najmłodszych 

mieszkańców Gminy. Szeroką gamę zajęć po godzinie 1330 oferują miejscowe kluby sportowe 

dotowane w dużej mierze z budżetu gminy.  
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do 

końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolu 

publicznym i w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIV/273/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 października 2021 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr 

II/4/18 Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 listopada 2018 r w sprawie ustalenia czasu 

bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie                                        

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 

szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolu publicznym                      

i w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziesiąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. Pan Przewodniczący otworzył dyskusję                                  

w temacie tej uchwały.  

Pan Wójt powiedział, iż w związku z licznymi zmianami na rynku odpadów, z wzrostem cen, 

biorąc pod uwagę to, że stawka w naszej Gminie była najniższą obowiązującą w Powiecie,                     

a kolejna wynosiła 19,50 zł, konieczna będzie zmiana stawek odbioru odpadów, znaczący 

wpływ na to ma także rosnący koszt paliwa, a także wzrost kosztów zagospodarowania 

odpadów. Pan Wójt powiedział, iż większość stawek w Powiecie jest powyżej 20,00 zł, jest to 

25,00 zł, czy 28,00 zł, u nas stawki nie wzrosną do 25,00 zł, propozycja jest taka, że jeżeli 

odpady komunalne są zbierane i odbierane w sposób selektywny, gdy na nieruchomości 

zamieszkuje od 1 do 5 osób - stawka opłaty wynosi 20,00 zł od osoby miesięcznie, gdy na 

nieruchomości zamieszkuje 6 osób - stawka opłaty wynosi 19,00 zł od osoby miesięcznie, gdy 

na nieruchomości zamieszkuje 7 osób - stawka opłaty wynosi 18,00 zł od osoby miesięcznie, 

gdy na nieruchomości zamieszkuje 8 osób - stawka opłaty wynosi 17,00 zł od osoby 

miesięcznie, a gdy na nieruchomości zamieszkuje 9 osób i więcej osób - stawka opłaty wynosi 

16,00 zł od osoby miesięcznie. W przypadku gdy odpady komunalne nie są zbierane w sposób 

selektywny, stawka wzrasta do czterokrotność stawki ustalonej dla odpadów zbieranych                             

w sposób selektywny. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki takiej opłaty 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 
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Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIV/274/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 października 2021 roku w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty, odczytał 

jej treść, a następnie uznał punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania odpadów. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż we wrześniu tego roku weszły zmiany do przepisów, które wymuszały 

odbiór odpadów mieszanych dwa razy w miesiącu, Gmina może wrócić do odbioru 

jednomiesięcznego i tak się też dzieje ze względów ekonomicznych, gdyby został utrzymany 

dwukrotny odbiór tych odpadów w miesiącu, wówczas cena musiałaby być jeszcze wyższa. 

Pan Wójt powiedział, iż w Gminie Rakszawa odpady są odbierane praktycznie spod domów, 

połowa trasy śmieciarki, to dojazdy pod domy, gdyby został wprowadzony system odbioru 

odpadów tylko i wyłącznie przy drogach publicznych i będących własnością Gminy, trasa 

przejazdu śmieciarki zmniejszyłaby się do 1/3, dodał iż w podobnych gminach jak nasza system 

odbioru odpadu taki jak u nas kosztuje 30,00 zł od osoby.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania odpadów.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIV/275/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 października 2021 roku w sprawie określenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania odpadów, odczytał jej treść, a następnie uznał 

punkt dwunasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/152/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 

15 lipca 2020 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana 

Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż zmiana Regulaminu dotyczy m. in. omawianej wcześniej kwestii 

dotyczącej częstotliwości odbioru odpadów komunalnych, a także działania punktu 

selektywnej zbiórki odpadów, dodał iż w związku z wnioskiem radnych z komisji zobowiązuje 

się do ponownej zmiany Regulaminu, a zmiana ma dotyczyć tego, żeby PSZOK był otwarty 

również w sobotę. Pan Wójt poprosił radnych o podjęcie uchwały w obecnej formie. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały Nr XIX/152/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 r. w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rakszawa  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIV/276/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 października 2021 roku w sprawie zmiany uchwały Nr 

XIX/152/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, a następnie 

uznał punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż zmiany do budżetu wiążą się z realizacją inwestycji, m. in. dotyczy to 

przebudowy przejść dla pieszych, o czym było już wspomniane przy omawianiu uchwały                        

o pomocy dla Powiatu, zmiany budżetu dotyczą przebudowy drogi koło internatu, gdyż oprócz 

wykonania nawierzchni konieczne jest tam wykonanie szeregu dodatkowych prac, związanych 

m. in. z odwodnieniem tej drogi, czy przebudową sieci wodociągowej i kanalizacyjnej, zmiany 

budżetu dotyczą także zagospodarowania ścieków, czy oszczędności wynikających                                    

z pozyskiwania środków zewnętrznych na usuwanie azbestu, pozyskane i zaoszczędzone środki 

pozwoliły na realizację następnego zadania skierowanego w kierunku mieszkańców,                                  

a dotyczącego dofinansowania budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Pan Wójt 

powiedział, iż Szkoła Podstawowa w Węgliskach ubiegając się o środki w różnych fundacjach, 

z Fundacji PZU pozyskała środki w wysokości prawie 10.000,00 zł na wyjazdy dzieci na basen. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIV/277/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 października 2021 roku w sprawie wprowadzenia zmian                      

w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt czternasty 

porządku obrad za wyczerpany 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wystosowania apelu do Województwa Podkarpackiego                           

w sprawie budowy przejść dla pieszych na drodze wojewódzkiej nr 877 relacji „Naklik                            

– Leżajsk – Łańcut – Dylągówka – Szklary” w miejscowości Rakszawa. Pan Przewodniczący 

otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 
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Pan Wójt powiedział, iż jest to apel Rady Gminy popierający działanie Wójta, po spotkaniu 

zainicjowanym przez Przewodniczącego Komisji Gospodarczej, w którym uczestniczyli 

przedstawiciele Zarządu Dróg Wojewódzkich, ze strony Gminy padły konkretne propozycje 

dotyczące rozwiązania problemu, Pan Wójt czeka na wyznaczenie terminu spotkania przez 

Marszałka, gdyż chciałby Go zainteresować znacznie większym tematem, a dotyczącym 

przebudowy całego skrzyżowania, niemniej jednak do czasu przebudowy skrzyżowania trzeba 

rozwiązać problem przejścia dla pieszych, dodał że zdaje sobie sprawę z tego, iż są tam spore 

trudności związane z widocznością, jest tam podwójna ciągła, zatoczka autobusowa, 

skrzyżowanie i zakręt, zaraz następny zakręt, niemniej jednak jedna z propozycji Gminy ten 

temat rozwiązuje. Pan Wójt wyraził nadzieję, że ten temat uda się niebawem rozwiązać, a w tej 

chwili „piłka jest po stronie Zarządu Dróg Wojewódzkich Województwa Podkarpackiego, Pana 

Marszałka, a z naszej strony prośba i apel Rady”. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Pan J. Panek powiedział, iż na zebraniu wiejskim zderzył się z podobną sytuacją, padły tam 

propozycje wybudowania kolejnego przejścia na drodze powiatowej, dodał iż rozpoczął 

rozmowy, w związku z czym wie jakie są trudności techniczne wykonania przejścia, zapytał 

czy radni w tej uchwale wskazują miejsce, czy nie ma takiej potrzeby, gdyż niewskazanie 

miejsce mogłoby być dla strony do której się wnioskuje argumentem do przeciągnięcia tej 

sprawy, bądź też do jej odrzucenia. 

Pan Wójt powiedział, iż apel będzie dołączony do konkretnej lokalizacji wskazanej przez 

Wójta.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wystosowania apelu do Województwa Podkarpackiego w sprawie budowy przejść dla pieszych 

na drodze wojewódzkiej nr 877 relacji „Naklik – Leżajsk – Łańcut – Dylągówka – Szklary”                  

w miejscowości Rakszawa  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIV/276/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 października 2021 roku w sprawie wystosowania apelu do 

Województwa Podkarpackiego w sprawie budowy przejść dla pieszych na drodze 

wojewódzkiej nr 877 relacji „Naklik – Leżajsk – Łańcut – Dylągówka – Szklary”                                        

w miejscowości Rakszawa, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt piętnasty porządku obrad 

za wyczerpany. 

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szesnastego porządku obrad 

tj. wnioski i zapytania radnych, Pan Przewodniczący zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie, z związku z tym, że radni nie zabrali głosu uznał punkt szesnasty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad 

tj. sprawy różne. 

Pan Wójt odnosząc się do różnych wypowiedzi panujących w Gminie Rakszawa powiedział, 

że jeżeli chodzi o Jego dostępność do spotkań z mieszkańcami, to w ramach krótkiego 
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podsumowania roku 2020 w kalendarzu zapisanych było 1800 spotkań które odbyły się                             

z mieszkańcami, kierownikami i pracownikami jednostek, przedstawicielami stowarzyszeń, 

fundacji, klubów sportowych, z sołtysami, a oprócz zapisanych spotkań odbywały się spotkania 

nie zapisane do kalendarza, czas trwania poszczególnych spotkań jest różny, 5, 10 minut, 

czasem godzinę, spotkania odbywają się w soboty, w niedzielę, popołudniami, w różnych 

miejscach i na różne tematy. Pan Wójt powiedział, iż czasem jest problem, aby umówić się na 

spotkanie, na konkretny termin, ale są sytuacje w których mieszkaniec umawia się na spotkanie 

z Wójtem, a sprawa z jaka przychodzi dotyczy tego, jak złożyć wniosek na 500+, czy też co ma 

zrobić żeby rozgraniczyć się z sąsiadem, albo też czy na swojej działce może wybudować dom. 

Jeżeli chodzi o konkretne spotkania z mieszkańcami dotyczące inwestycji, to jest ich 500 – 600 

rocznie. Mieszkańcy Wydrza chcieli się spotkać w sprawie wodociągu, spotkali się z Wójtem 

na drugi dzień w godzinach rannych i nie był to poniedziałek. Pan Wójt powiedział, że jeżeli 

mieszkańcy mają uwagi dotyczące pracy Urzędu żeby nie robili tego pokątnie, ale składali je 

do Sekretarza Urzędu, który jest od przyjmowania skarg i wniosków, skargi można też zgłaszać 

radnemu ze swojego okręgu, tak jak to zrobił mieszkaniec z okręgu radnego Waniowskiego, 

miał on problem z odprowadzaniem ścieków, Pan radny zgłosił to do Pana Wójta, a Pan Wójt 

zobowiązał się, że pracownicy załatwią to skutecznie w tym tygodniu. Pan Wójt poinformował 

wszystkich mieszkańców, że do tej pory, czyli do 18 października 2021 r. żaden z dyrektorów 

i kierowników jednostek nie został zwolniony, a takie informacje często się pojawiają, niemniej 

jednak są one nieprawdziwe i nie mają pokrycia w stanie rzeczywistym. 

Pan J. Panek podziękował Panu Wójtowi i Radzie Gminy za pomoc finansową skierowaną do 

Powiatu, pomoc ta zaprocentuje poprawą bezpieczeństwa. Pan sołtys powiedział, iż na skutek 

wniosku z zebrania wiejskiego rozpoczął rozmowy dotyczące kolejnego przejścia przez drogę 

powiatową, poinformował zebranych, że w ZSTG jest obecnie 185 dzieci ze Szkoły 

Podstawowej, padł wniosek aby urządzić tam kolejne przejście, wprawdzie jest tam przejście 

naprzeciw VAN PUR-u, ale trzeba też zrozumieć dzieci, które po zakończeniu lekcji 

natychmiast chciałyby przejść na drugą stronę ulicy, a jest to ruchliwa ulica, a dodatkowym 

problemem jest istniejące tam miejsce do postoju samochodów, które zasłaniają tym dzieciom 

widoczność z lewej strony. Pan J. Panek powiedział, iż rozpoczął rozmowy i może uda się tam 

wykonać kolejne przejście, niemniej jednaj wnioskuje o zlikwidowanie tam możliwości postoju 

samochodów, aby nie powodowały one braku widoczności od lewej strony. Pan radny 

powiatowy powiedział, iż tak jak obiecywał stara się załatwiać to co możliwe wszelkimi 

możliwymi sposobami, a zaistniałe przeszkody stara się pokonywać. Pan J. Panek powiedział, 

iż to co Mu obiecywano dwa miesiące temu zostało załatwione dopiero dzisiaj, po Jego 

zdecydowanej interwencji i skardze do Pana Starosty, dodał iż myślał, że trzeba będzie wnosić 

skargę do Komisji Skarg Rady Powiatu. Pan J. Panek powiedział, że jeżeli Rada będzie 

podejmowała kolejną uchwałę porządkującą sprawy na terenie Gminy to chciałby, aby były 

zawarte sprawy szczegółowe, które denerwują mieszkańców, nie ma prawnie uregulowanej 

sprawy wywieszania różnego rodzaju ogłoszeń, są one wieszane na drzewach, na słupach, po 

czym targa nimi wiatr, powiedział iż rozmawiał na ten temat z policją, ale oni powiedzieli, że 

nie mają instrumentów prawnych, trzeba stworzyć uchwałę, Regulamin, który pozwoli działać, 

wobec osób wywieszających takie ogłoszenia. Kolejna sprawa jaką poruszył Pan J. Panek 

dotyczy sposobu wieszania ogłoszeń, co też należałoby uregulować, są tablice ogłoszeń, na 

których są ważne ogłoszenia, ale na nich pojawiają się kolejne ogłoszenia zakrywające te 

ważne, dodał iż należałoby wprowadzić zapis, że nie wolno zaklejać całej tablicy jednym 

ogłoszeniem, jako przykład podał sytuację, jakiej doświadczył, jadąc zauważył Pana 

zaklejającego jednym ogłoszeniem całą tablicę, w związku z czym delikatnie, w sposób 

kulturalny zwrócił mu uwagę, na co on zapytał „a macie zabronione” i tu okazuje się, że nie 

jest zabronione. Pan J. Panek zwracając się do Przewodniczącego Rady Gminy powiedział 

„zróbmy coś, aby zlikwidować te wstrętne, komunistyczne, czerwone tablice przy cmentarzu” 

zbliża się okres Święta Zmarłych, będą goście nie tylko z kraju, ale i z zagranicy, dodał iż 

rozmawiał z Panem Wójtem na ten temat, zna Jego stanowisko i wie, że jest ono pozytywne 
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jeżeli chodzi o mieszkańców, ale Wójt musi być wyposażony przez Radę w instrumenty 

prawne, może trzeba żeby Rada podjęła uchwały intencyjne, żeby „ktoś kto ma zrozumieć, 

zrozumiał”, jaka jest wola Rady. Pan sołtys przypomniał, iż na jednej z sesji Pan Wójt 

wspomniał, iż te śmieci zaczynają trafiać do śmieci komunalnych, ponadto z tego co 

zaobserwował w ostatnim czasie wzmogła się plaga pozbywania się śmieci w różnych 

miejscach, a temu należałoby w jakiś sposób zapobiec. Jako radny powiatowy obiecał, że 

będzie robił wszystko, co w Jego mocy dla dobra tutejszej społeczności. 

Przewodniczący Komisji Społecznej poprosił o zamontowanie lustra na niebezpiecznym łuku 

z mostem na drodze gminnej od drogi powiatowej w kierunku Grobli, dodał iż na tym moście 

dochodzi do niebezpiecznych sytuacji.  

Pan Wójt powiedział, iż rozwiązanie techniczne tego problemu zostało już opracowane                             

i przekazane pracownikowi do realizacji, tam na barierce mostu trzeba zamontować duże 

łamane prostokątne lustro, na miejscu została przeprowadzona symulacja i tylko takie 

rozwiązanie się tam sprawdzi. 

Pani M. Janas – Piwińska zwracając się do Pana J. Panek, jako radnego powiatowego poprosiła 

o interwencję i zabezpieczenie środków w Powiecie na wykonanie przejścia dla pieszych na 

drodze powiatowej między Urzędem Gminy, a Szkołą Podstawową Nr 2, dodała że jest to 

bardzo niebezpieczne miejsce i to przejście jest niezbędne przede wszystkim dla 

bezpieczeństwa dzieci. Pani radna nawiązując do ostatniego zebrania wiejskiego sołectwa 

Rakszawa Dolna zwracając się do Pana J. Panek, tym razem jako sołtysa tego sołectwa, 

powiedziała że grupa 15 dorosłych mieszkańców sołectwa zgłosiła wniosek o przekazanie 

środków z funduszu sołeckiego na określony cel, zapytała dlaczego wniosek tych mieszkańców 

na tamtym zebraniu wiejskim nie został przyjęty, mimo że był złożony w formie pisemnej                        

i podpisany był przez 15 mieszkańców. Pani M. Janas – Piwińska powiedziała, iż w Jej ocenie 

ten wniosek był złożony w sposób prawidłowy, jeżeli nie, to chciałaby wiedzieć, jakie miał 

wady ten wniosek, poprosiła wszystkich sołtysów, aby w przyszłości zwołując zebranie, na 

którym będzie dysponowany fundusz sołecki, w sposób wyraźny wskazali w jaki sposób 

mieszkańcy powinni zgłaszać wnioski o zagospodarowanie tego funduszu. 

Pan J. Panek odpowiadając Pani radnej powiedział, iż najlepiej by było, gdyby dostał pisemną 

informację, gdzie mieszkańcy proponują wykonanie przejścia, gdyż z tego co już rozmawiał 

wie, że nie będzie to łatwe ze względu na bliskość zakrętu, jest to argument dla strony 

przeciwnej, aby odmówić, niemniej jednak temat ten podejmie. Jeżeli chodzi o sprawę                              

z zebrania wiejskiego, to tak jak już powiedział na zebraniu wniosek mieszkańców był źle 

sformułowany, brzmiał „proszę o urządzenie drogi”, a ani sołtys, ani Wójt, ani Rada nie mają 

takich uprawnień, żeby urządzić drogę, a grunt o którym była mowa w tym wniosku                                  

w momencie składania wniosku był pastwiskiem, Pan sołtys dodał iż, żeby przekształcić 

pastwisko w drogę i ją później zagospodarować, to taką władzę ma tylko Starosta Powiatowy. 

Pani M. Janas – Piwińska powiedziała, iż mówi o wniosku mieszkańców z ostatniego zebrania 

wiejskiego, chodzi tam o drogę, która biegnie od ZSTG do „Wyrw”. 

Pan J. Panek powiedział, iż też mówi o ostatnim zebraniu wiejskim. 

Pani M. Janas – Piwińska poprosiła Pana Wójta o wyjaśnienie kwestii, czy ta droga jest drogą 

gminną, gdyż z Jej wiedzy tak wynika. 

Pan Wójt powiedział, że pewien czas temu około lat 90-tych mieszkańcy aby uniknąć płacenia 

dużych podatków pozmieniali drogi oznaczone symbolem „dr” na symbol „ps”, czyli 

pastwiska, w ten sposób mieszkańcy uniknęli płacenia podatków, ale tym samym pozbawili się 

dojazdów, gdyż pastwiskiem dojeżdżać nie można, można dojeżdżać po służebności, a jej 

minimalna szerokość to 4,5 m, jeżeli jest droga o symbolu „dr” wówczas jej szerokości się nie 

bada, bo została określona, jako droga. Pan Wójt powiedział, iż tamta „droga”, jako droga 

funkcjonuje w pojęciu mieszkańców, natomiast w pojęciu geodezyjnym jest to pastwisko, dodał 

że jeżeli chodzi o tę konkretną sytuację, na sali był przedstawiciel Urzędu, byli obecni 

mieszkańcy, w związku z czym ten wniosek można było przeredagować, można było złożyć 

wniosek na budowę drogi wewnętrznej, a budowa oznacza również jej geodezyjne wyznaczenie 
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i zmianę klasyfikacji gruntów na „dr”, wówczas nie byłoby żadnego problemu, dodał iż trudno 

wymagać od mieszkańców, aby każdy wiedział, jak taki wniosek trzeba formułować. Pan Wójt 

powiedział, iż wspólnie z obecnymi na zebraniu Przewodniczącym Rady Gminy                                            

i Przewodniczącym Komisji Gospodarczej doszli do wniosku, że trzeba uwzględnić ten 

wniosek, jako wniosek mieszkańców do budżetu, w związku z czym oba wnioski będą w 

budżecie uwzględnione. Pan Wójt powiedział, iż przed następnym zebraniem wiejskim, na 

którym dysponowany będzie fundusz sołecki ukarze się pełny artykuł wskazujący 

mieszkańcom, jak należy taki wniosek złożyć, dodał iż wniosek mieszkańców dotyczący np. 

budowy drogi mógłby być przyjęty, jako dorozumiany, jeżeli byłby podany tam nr działki,                      

a nie pamięta, czy we wniosku złożonym przez mieszkańców był podany nr działki. Pan Wójt 

powiedział, iż w planach inwestycyjnych ta droga jest planowana do utworzenia z uwagi na 

konieczność skomunikowania terenów, które Gmina chce uzbroić, jako tereny budowlane, już 

jest tam podciągnięta kanalizacja z przepompownią i wodociąg. Na terenie Gminy jest bardzo 

dużo sytuacji, gdzie mieszkańcy są przekonani, że mają dojazd drogą, a są to dojazdy 

utworzone przez mieszkańców na prywatnych pastwiskach, w takiej sytuacji jest większość 

dojazdów przy tzw. „Kostce”. Pan Wójt powiedział, że chcąc teraz zmienić sytuację i zmienić 

pastwiska na drogi pojawiają się dość duże koszty i trzeba zapłacić podatek, można było                         

w tamtych latach podjąć uchwałę, która zwalniałaby z podatku w sposób przedmiotowy 

wszystkie grunty oznaczone symbolem „dr”, tak jest np. w Gminie Czarna, gdzie jest bardzo 

dużo dróg wewnętrznych, które funkcjonują, jako dojazdy do mieszkańców, mieszkańcom 

Gminy Rakszawa nikt nie podpowiedział, takiego rozwiązania. Pan Wójt jako przykład braku 

formalnego dojazdu podał mieszkańców terenu za tzw. „Kaczymi Stawami”, chyba że ich pola 

łączą się z drogą powiatową, w tej chwili Gmina wspólnie z Wodami Polskimi działa w tym 

kierunku, aby na grobli  utworzyć drogę wewnętrzną, tam jest kilkanaście domów bez dojazdu. 

Wszystkie działki na terenie Węglisk, począwszy od granicy z Rakszawą, aż do Kościoła                         

i pastwisk po prawej stronie nie miały prawnego dojazdu dopóki Gmina nie utworzyła dróg 

wzdłuż tych domów, również działki przed Kościołem na Rąbanym nie mają formalnych 

dojazdów, podobnie za Kościołem, tam jest działka gminna, która jest pastwiskiem, tam 

również mieszkańcy nie maja dojazdu. Pan Wójt powiedział, iż takie przykłady można by 

mnożyć. W tej chwili na 123 km dróg, którymi Gmina zarządza uregulowanych jest około                     

20 km. Pan Wójt powiedział o potrzebach, których na terenie Gminy jest bardzo dużo, niemniej 

jednak trzeba je weryfikować i zaczynać od tych najbardziej uzasadnionych ekonomicznie, 

wspomniał o sieciach energetycznej, kanalizacyjnej i wodociągowej, za przykład podał 

Wodociąg w Wydrzu, do Julina, zaplanowany na przyszłość, dzisiaj jest obiekt turystyczno                         

– rekreacyjny, który już się cieszy dużym zainteresowaniem, może być naszą wizytówką, dzięki 

temu Gmina zaczyna się pojawiać na mapie turystycznej. Planowana jest rozbudowa sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej, już na trasie sieci, które zostały wybudowane, gdzie nie było 

żadnego budynku, jest 32 nowe obiekty. 

Pan J. Panek powiedział, iż wspólnie z Radą Sołecką zdecydowali, że najlepszym 

zagospodarowaniem przyszłorocznego funduszu sołeckiego będzie dalsze asfaltowanie drogi 

gminnej wokół stadionu i posiadłości kościelnej, jako mieszkaniec tamtej okolicy widzi, że tą 

drogą często chodzą dzieci z jednego, czy drugiego przedszkola, ze żłobka, a jak tą drogą 

przejedzie samochód dzieci są „zarzucane tumanami kurzu”. Pan sołtys powiedział, iż był 

uprzedzony i wiedział, „że będzie zamach na fundusz sołecki, ja mogłem przyprowadzić                          

z bloków przykościelnych całą masę ludzi, ale po namyśle zrezygnowałem z tego, tak sobie 

pomyślałem puszczę sprawę wolno”, dodał że nie chce szukać konfliktów i mówić zbyt dużo, 

ale „Pani radna zdaje się nie zauważyć wygody i potrzeby dzieci szkolnych, przedszkolnych                     

i ich bezpieczeństwa, tylko szuka konfliktu, takie jest moje odczucie, dziękuję bardzo”. 

Pani M. Janas – Piwińska powiedziała „Panie sołtysie, ja Pana bardzo przepraszam, jeżeli Pan 

się czuje urażony, ale moją intencją było to, aby mieszkańcy czynnie brali udział w zebraniach 

wiejskich”, przypominała iż w zeszłym roku na zebraniu wiejskim było 7 osób z czego 4 osoby 

reprezentowały Radę i Urząd Gminy, dodała że teraz została postawiona przed faktem 
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zgłoszenia takiego wniosku. Pani radna powiedziała, że jeżeli mieszkańcy nie mają wiedzy                    

w jaki sposób mają zgłosić wniosek, dotyczący zgłoszenia tego, czy innego zadania, które                      

w ich ocenie jest właściwe, żeby zagospodarować fundusz sołecki, wówczas trzeba im taką 

wiedzę udostępnić i cieszy Ją to, co powiedział Pan Wójt, że takie informacje będą przekazane 

mieszkańcom w Kurierze Rakszawskim. Pani M. Janas – Piwińska powiedziała, iż obecność 

mieszkańców na zebraniach wiejskich, czy składane przez nich wnioski pokazuje to, że 

mieszkańcy żywo się interesują tym, co się w Gminie dzieje i nie jest istotne, czy chodzi                         

o jedną, czy o drugą drogę, dodała iż zagłosowała za wnioskiem zgłoszonym przez Radę 

Sołecką, a Jej intencją na pewno nie było wzbudzanie jakichkolwiek konfliktów, chodziło tylko 

o to, aby mieszkańcy brali czynny udział w życiu naszej Gminy. 

Pan J. Panek powiedział, że jak już wcześniej wspomniał, po przemyśleniu postanowił puścić 

sprawę wolno, gdyż wiedział, że na zebraniu będą Pan Wójt i Pan Przewodniczący, dodał iż 

przewidział, co się stanie i wszyscy będą zadowoleni.  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt siedemnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 18 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXXIV sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1022 do godz. 1215.   
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